



Arab Publishers' Association Board Members

**Ninth
Session
2019 – 2021**
since 1962



اتحاد الناشرين العرب ARAB PUBLISHERS' ASSOCIATION

www.arab-pa.org

 Mohamed Rashad APA President	Dar AlMasriah Al Lobnaniah / Egypt Tell: +20 2 2391 0250 Fax: +20 2 2390 9618 Cell: +20 122 215 0377 info@almasriah.com	 Said Abdou Assistant General Secretariat	Egyptian Publishers Association Cell: +20 10 2805 0050 Tell: +20 237480632 Cell: +20 10 0006 3444 Fax: +20 237480822 admin@egyptianpublishers.org
 Bachar Chebaro General Secretariat	Dar Al Arabia Iel Ouloum Nashiron / Lebanon Tell: +961 1 814 908 Fax: +961 1 840 372 Cell: +961 3 223 227 bachar.chebaro@gmail.com	 Samira Assi Board Member	Syndicate of Publishers Union in Lebanon Tell: +961 1 853 712 Fax: +961 1 853 712 Cell: +961 3 233 366 info@publishersunionlb.com assi.samira2019@gmail.com
 Mohamed Al-Sibaie Vice President	Dar Nerbeen / Syria Tell: +966 11 217 0602 Fax: +96611 217 0642 Cell: +966 50 544 6805 msibaie62@gmail.com	 Haytham Hafez Professional Development Committee Director	Union of Syrian Publishers Tell: +963 11 226 0626 Fax: +963 11 224 1981 Cell: +963 93 336 6570 haythamhafez@hotmail.com
 Khaled Gabar Assistant General Secretariat	Dar Althaqafa / Jordan Tell: +962 6 464 6361 Fax: +962 6 461 0291 Cell: +962 79 554 7849 info@daralthaqafa.com	 Walid Mostafa Arb Relations Committee Director	The National Center for Publications / Egypt Tell: +202 239 57 807 Fax: +212 522 810 407 Cell: +201 115555760 law_book2003@yahoo.com +201 002551696 lawbook@gmail.com
 Abdu Alraaouf Kaddour Treasurer	Dar Yamama / Syria Tell: +963 11 221 9315 Fax: +963 11 212 3245 Cell: +963 94 448 4911 yamama-hl@hotmail.com +961 3 876 275	 Mohamed Maalej Book Fair Committee Director	Dar Konouz for Publishing & Distribution / Tunis Tell: +216 72 223 822 Fax: +216 72 223 922 Cell: +216 23 428 650 mohamed.maalej@gnet.tn info@konouz-edition.com
 Pierre Sayegh Media & Public Affairs Committee Director	Librairie de Liban Publishers / Lebanon Tell: +961 9 217 735 Fax: +961 9 217 734 Cell: +961 3 615 669 nelly@ldlp.com pierre.sayegh@ldp.com	 Abdul Wahhab Alradhi Conflict Resolution Committee Director	Dar Al Kotob Al Elmiya / Iraq Tell: +964 14 151 235 Fax: +964 14 167 584 Cell: +964 790 546 1882 darktbalmiya@yahoo.com
 Bassam Elkurdi International Relations Committee Director	Moroccan Publishers Association Tell: +212 522 810 406 Fax: +212 522 810 407 Cell: +212 661 423 341 bassam.elkurdi@gmail.com markazkitab@gmail.com	 Rana Almaddah Board Member	Saudi Publishers Association Tell: +966 11455520 info@saudipa.com Cell: +966 599004465 Dar_altawoos@hotmail.com
 Soud Al Mansour Resource Development Committee Director	Al Mansour Bookshop / Kuwait Tell: +965 22 466 266 /55 Fax: +965 22 438 304 Cell: +965 99 717 558 soud.almansour@thatalsalasil.com.kw	 Ibrahim Alsayed Board Member	Qatari Publishers & Distributors Forum Tell: +974 44022230 qatar.publishers@mcs.gov.qa Cell: +974 55516969 ialsayed@mcs.gov.qa
 Sufyan Alashqr Law Amendment Committee Director	Dar AlNafaes / Jordan Tell: +962 6 569 3940 Fax: +962 6 569 3941 Cell: +962 79 553 7020 seaf_64@hotmail.com	 Sadek Bourbia Board Member	Alpha Documentation / Algeria Tell: +213 31733333 Fax: +213 31733794 Cell: +213 770906434 sadek.bourbia@gmail.com alphadocumentation@hotmail.com
 Yasser Mezian Board Member	National Syndicate of Book Publishers Tell: +213 23948003 Fax: +213 23948003 Cell: +213 550864240 fikr.arabi@gmail.com +201 030728373 yasser.snel@gmail.com	 Bakr Zeidan Board Member	Shamel Bookshop / Palestine Tell: +972 92343625 Fax: +972 92343625 Cell: +972 599395490 shamel.booshop@gmail.com
 Ali Bin Hatem Board Member	Emirates Publishers Association Tell: +971 26766700 Fax: +971 267 66700 Cell: +971 54 443 3133 Aljobaid1@hotmail.com info@epa.org.ae	 Bassam Aladwan Board Member	Union of Jordanian Publishers Tell: +962 652 31081 Fax: +962 652 35594 Cell: +962 79 530 1601 al_hamed1@hotmail.com daralhamed@yahoo.com
 Mohamed Marzougui Board Member	Union of Tunisian Publishers Tell: +216 71 339 833 mh.rollim@yahoo.com Cell: +216 98 441 468 edition.mtl@gmail.com Edition.mtl@yahoo.fr Fax: +216 71 33 98 33	 Selami Emeki Board Member	Union of Mauritanian Publishers and Distribution Tell: +222 45240087 Fax: +222 36308939 Cell: +222 36308939 ahmed65delmek@yahoo.fr
 Mostafa Kallab Board Member	Dar El Houda / Algeria Tell: +213 21 966 220 mkallab@gmail.com Fax: +213 021966111 darelhoualg@gmail.com Cell: +213 77 036 5066	 Sahib Shanot Board Member	Iraqi Publishers Association Tell: +964 7705855603 Fax: +962 64654794 Cell: +964 7713965391 Fax: +962 6465483 +962 795075602 djila.bookshop@yahoo.com ishtar_inv@yahoo.com
 Mohamed Alanesi Board Member	Union of Yemen Publishers Tell: +967 1213119 Fax: +967 1213119 Cell: +967 7711114030 aag@aag-ye.com	 Walid El Mokhtar Board Member	Union of Libyan Publishers Tell: +218 214913314 Fax: +218 4913314 Cell: +218 912090707 welmukhtar@yahoo.com welmukhtar@gmail.com
 Ahmed Essayegh Board Member	Dar Al Aman / Morocco Tell: +212 53 772 3276 Fax: +212 53 720 0055 +212 53 726 3787 libdarelamane@yahoo.fr Cell: +212 66 120 2856 ahmed.essayegh@gmail.com	 Mohamed Shill Board Member	Union of Somali Publishers Tell: +252 61 557 3951 somalipublisher@gmail.com Cell: +252 61 813 9901 maxamadshill@hotmail.com
 Sameh Dandis Board Member	Palestinian Publishers Association Tell: +970599319922 Cell: +970 599319922 +967711114030 Fax: +970 22221868 info@palpa.ps	 Mohamed Alhassan Observer Member	Sudanese Publishers Union Cell: +249 126 135 056 facebook.sudanese.publishers.union WA: +249 920 999 500 daralassalah@gmail.com Fax: +249 123 069 094 sudanese-publishers@gmail.com

Head Office - Cairo: 92 Tahrir St. Saridar Tower - 2nd Floor, Dokki, Giza, Egypt - Tel./Fax: +202 37622058 - Email: nmahmoud@arab-pa.org
General Secretaria - Beirut: Chadia Bldg. 1st Floor, Beer Hassan, P.O. Box: 8843 Lebanon, Tel./Fax: +961 1840372 - Email: nsahrif@arab-pa.org

Arab Publishers' Association

Arab Publishers' Association (APA) is an Arab professional, non-profit association with financial and administrative autonomy established by the League of Arab States decision No. 37 of 4/4/1962, and reestablished in General Conference for Arab Publishers held in Beirut on April 12-13, 1995.

This association consists of Arab publishers Unions, each represented by a member in the Association's board of members, in addition to the members of the general assembly that elects an equal number of representatives of the countries participating in the association.

The association's board of directors currently constitutes of 32 members, 16 of them representing the Arab publishers' unions while the remaining 15 were elected by the general assembly (the general conference) which was held in Cairo, and 1 as a supervisor.

The association functions through specialized committees at the headquarters of the general secretariat in Beirut and the presidency's office in Cairo.

The Arab publishers' Association is an independent regional organization representing the Arab publishers in front of Arab and international official authorities and in front of corresponding unions and professional associations, as well as various civil society institutions interested in culture and defending the freedom of expression, publishing and reading.

The main objective of the association is to defend and develop the Arab publishing industry, to protect intellectual property rights, and to defend Arab culture and all its components.

To review the objectives of the association, please read the basic regulations of the association.

ICOC

As an Arab publisher, I commit to the following:

1- My commitment to the issues of the Arab nation and its heritage and the values of its culture and civilization and to honour the demands of this commitment.

2- My commitment to raising the standards of the publishing profession and maintaining its values and its respectable professional traditions and to contribute to setting practical rules and regulations that will eventually establish traditions for the profession.

3- Respecting all the rights of publishing, writing, and creativity and preserving them from any violation, cooperating with colleagues and every other party preventing such violation. I shall also commit to refraining from covering up or condoning such violations by repressing relevant information, and I shall treat such actions as a crime against the honour of the profession, even before classifying it as an offense against the rights of the individual.

4 - Strengthening ties with authors by respecting their rights, regulating the relationship with them according to contracts and clear data, earning their trust as a means of cooperation to stand united in the face of cultural decline, knowledge failure, and social reluctance to read.

5- Strengthening ties with fellow publishers and promoting the spirit of cooperation and solidarity amongst them, and benefiting from the multiplicity to encourage the competition for the best, especially given the significant demand for more serious publishers to fill the wide cultural gaps in society.

6- Fully commit the basic rules and regulations with respect to the decisions made by the association. And considering professional solidarity the ideal means to promote the publishing profession and the effective barrier against the challenges and intellectual invasion facing our nation.

اتحاد الناشرين العرب



أنشئ اتحاد الناشرين العرب بتاريخ 4/4/1962م برقم 1847 (دع 37) بتوصية من اللجنة الثقافية بجامعة الدول العربية، وهو اتحاد عربي مهني تخصصي غير ربحي، يتمتع باستقلالية مالية وإدارية وله مقران دائمان: مقر الرئاسة: القاهرة، مقر الأمانة العامة: بيروت. وتجدد نشاط الاتحاد في مؤتمر عام للناشرين العرب عقد في بيروت بتاريخ 13-12 نيسان 1995.

وهو يتكون من الاتحادات المحلية للنشر في كل بلد عربي والتي بلغت ثمانية عشر اتحاداً، إلى جانب ممثلين عن البلدان التي ليست بها اتحاد، ويبلغ عدد أعضائه ما يقارب تسعمائة ناشراً عربياً، ويباشر نشاطه في ظل قانون أساسي ونظام داخلي.

ومجلس الإدارة الحالي (الدورة التاسعة) يتكون من إثنان وثلاثون عضواً، ستة عشر عضواً بالتعيين من قبل إتحاداتهم الإقليمية العربية، وخمسة عشر عضواً بالانتخاب، وعضو واحد مراقب، وكلهم يعملون متطوعين لصالح زملائهم الناشرين، ولخدمة الثقافة العربية.

يُعدّ اتحاد الناشرين العرب منظمة إقليمية مستقلة تمثل الناشرين العرب لدى الجهات الرسمية العربية والدولية، ولدى الاتحادات والروابط المهنية النظيرة له، ولدى مؤسسات المجتمع المدني كافة التي تهتم بالثقافة والدفاع عن حق التعبير والنشر والقراءة.

يهدف الاتحاد إلى الدفاع عن صناعة النشر العربية وتطويرها وإلى حماية حقوق الملكية الفكرية، والدفاع عن الثقافة العربية بكل مكوناتها، وللإطلاع على أهداف الاتحاد يُرجى قراءة القانون الأساسي للاتحاد.

ميثاق الشرف

بوصفي ناشراً عربياً، أتعهد بما يلي:

- 1 - الالتزام بقضايا الأمة العربية وتراثها وقيمها الثقافية والحضارية، والنهوض بعبء الرسالة التي يتطلبها هذا الالتزام.
- 2 - العمل على رفع مستوى مهنة النشر، والحفاظ على آدابها وأصولها المهنية الرفيعة، والإسهام في إرساء قواعد وأنظمة عملية لتصبح تقاليد ثابتة للمهنة.
- 3 - احترام كافة حقوق النشر والتأليف والإبداع وصيانتها من كل اعتداء عليها، والتعاون مع الزملاء وكل جهة تتصدى لهذا الاعتداء، وعدم التستر أو المجاملة بكتمان المعلومات المتعلقة به، والنظر إليه بوصفه جريمة تتعلق بشرف المهنة، قبل أن تكون متعلقة بحقوق الفرد المعتدى عليه.
- 4 - توثيق العلاقة مع المؤلفين، باحترام حقوقهم، وتنظيم العلاقة معهم بموجب عقود وبيانات واضحة، واكتساب ثقتهم، بوصف ذلك وسيلة للتعاون والوقوف صفاً واحداً في وجه التخلف الثقافي، والقصور المعرفي، والعزوف الاجتماعي عن القراءة.
- 5 - توثيق العلاقة مع الزملاء الناشرين، وإشاعة روح التعاون والتضامن بينهم، والاستفادة من التعدد للتنافس نحو الأفضل، حيث المجال واسع يحتاج لمزيد من الناشرين الجادين لسد الضجوات الثقافية الواسعة.
- 6 - الالتزام الكامل بالقانون الأساسي بما يتخذه اتحاد الناشرين العرب وما يتخذه من قرارات، واعتبار التضامن المهني وسيلة مثلى للارتقاء بمهنة النشر، وسداً منيعاً في وجه التحديات والغزو الفكري الذي تتعرض له أمتنا.